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ظرفیت موسسات علمی 
برای ارزیابی آموزش 

عالی استفاده شود

ادامه روند
  فعلی  بودجه 
امكان پذیر نیست

خبر خبر
رئیس اتاق بازرگانی ایران:

بهتر از دولت تحریم ها را دور می زنیم!
رئیس اتاق بازرگانی ایران می گوید هر 
چند تاثیر تحریم ها بر اقتصاد ایران گسترده 
بوده اما سیاست گذاری های داخلی اشتباه 
عامل بخش مهمی از مشکلات اقتصادی و 

تجاری کشور است.
غلامحسین شافعی در پیام تصویری 
گذشته  سال های  در  کرد:  اظهار  خود 
تحریم های اقتصادی و محدودیت هایی که 
از جانب اف ای تی اف برای اقتصاد ایران 
به وجود آمده غیرقابل انکار است و قطعا 
تجار کشور نیز از این محل آسیب دیده اند 
اما در عین حال باید این سوال را پرسید 
با  و  سال ها  این  در  خصوصی  بخش  که 
وجود این فشارها چه عملکردی را از خود 
به ثبت رسانده و دولت چه کرده است؟ 
با اشاره به تداوم فعالیت های تجاری  وی 
بخش خصوصی در سال های گذشته، بیان 
کرد: تجربه تمام این سال ها نشان داده که 
اگر دست بخش خصوصی را باز بگذاریم و 
اجازه دهیم کار خود را پیش ببرد حتی در 
دل تحریم و محدودیت ها نیز همواره راهی 
پیدا خواهد کرد. همانطور که در سال های 
گذشته بسیاری از فعالیت ها متوقف شد اما 
پیدا کرد. ادامه  صادرات بخش خصوصی 
رئیس اتاق بازرگانی ایران با بیان اینکه تاثیر 
از  بعضا  سیاست گذاری های غلط داخلی 
فشار تحریم ها نیز بیشتر بوده است، گفت: 
باید به بخش  ما بارها تاکید کرده ایم که 
خصوصی آزادی عمل داده شود و جلوی 
بخشنامه ها و مقرراتی که مانع از حرکت رو 
به جلو اقتصاد ایران می شود، گرفته شود. ما 
معتقدیم که بخش خصوصی بهتر از دولت 
زدن  دور  و  تحریم  دوران  در  فعالیت  راه 
محدودیت ها را می داند و تنها باید در این 

بخش آزادی عمل لازم داده شود.
تجارت  وضعیت  به  اشاره  با  شافعی 
در  دولت  داد:  توضیح  عراق،  در  ایران 
سال های گذشته به عراق برق و گاز صادر 
از  مهمی  بخش  نتوانسته  هنوز  اما  کرده 
را  محصولات  این  صادرات  از  حاصل  ارز 
به کشور بازگرداند، این در حالی است که 
بخش خصوصی رقمی بسیار بزرگ تر از آن 
به عراق صادرات داشته و توانسته ارز را نیز 
به کشور بیاورد، این نشان می دهد که در 
خصوصی  بخش  به  دادن  میدان  صورت 
می توان انتظار ثبت آمارهایی بهتر را داشت.

وی خاطرنشان کرد: دولت جدید در 
زمان جابجایی  تا  و  است  استقرار  مرحله 
مدیران و معاونان نمی توان ارزیابی دقیقی 
از عملکرد آن داشت. در حرف وعده های 
بسیار خوبی به بخش خصوصی داده شده 
و امیدواریم پس از استقرار کامل و رسیدن 
به دوره عمل به وعده ها نیز شرایط طوری 
اصلاح شود که با عبور از مشکلات گذشته، 
خصوصی  بخش  بیشتر  فعالیت  برای  راه 

هموار شود.

حكمی از سوی وزیر راه و شهرسازی؛
علی اکبر صفایی مدیرعامل 

سازمان بنادر و دریانوردی شد
صفایی  اکبر  علی  معارفه  و  تودیع 
با حکمی از سوی وزیر راه و شهرسازی 
و  بنادر  سازمان  مدیرعامل  سمت  به 

دریانوردی منصوب شد.
رستم قاسمی، وزیر راه و شهرسازی 
طی حکمی علی اکبر صفایی را به سمت 
معاون وزیر و مدیرعامل سازمان بنادر و 
حکم  این  در  کرد.  منصوب  دریانوردی 

آمده است:
»امید است با اتکال به الطاف الهی، 
استفاده  و  نظام  سیاست های  اجرای  در 
از تمامی ظرفیت ها و استعدادهای بالقوه 
وزارتخانه اهتمام ویژه داشته و با تمتع از 
و  قوانین  در چهارچوب  تجارب خویش، 
مقررات در ایفای بهینه و مطلوب وظایف 

محوله موفق و موید باشید.«
 ۱۳۴۹ سال  متولد  که  صفایی 
مدرک  دارای  است  کازرون  شهر  در 
کارشناسی بنادرو کشتیرانی ، کارشناسی 
جهانی  دانشگاه  از  دریایی  علوم  ارشد 
علوم  دکتری  و  سوئد  مالمو  دریانوردی 
دانشگاه  از  دریا(  )مهندسی  دریایی 
تهران(  تکنیک  )پلی  امیرکبیر  صنعتی 
ممتاز  التحصیل  فارغ  که  وی  است. 
سوئد  مالمو  دریانوردی  جهانی  دانشگاه 
 ۱۴۰ نمایندگان  بین  در  برتر  رتبه  با 
سال   ۲۶ از  بیش  است  جهان  کشور 
فعالیت در حوزه بندری و دریایی کشور 
را در سمت های مختلف از کارشناسی تا 

مدیریتی در کارنامه خود دارد.
عنوان  به  درحالی  صفایی 
دریانوردی  بنادرو  سازمان  مدیرعاملی 
فعالیت  دلیل  به  است که  منصوب شده 
دریایی  و   بندری  مختلف  بخش های  در 
کاملی  آگاهی  و   شناخت  از  وکشتیرانی 
بخش  این  و موضوعات  مسائل  به  نسبت 

مهم از اقتصاد کشور برخوردار است.
وی ابتدا فعالیت خود را از کارشناس 
دریایی و بندری و سپس کار در بخش 
های مدیریتی بنادرکشور آغاز کرد و پس 
از فارغ التحصیلی از دانشگاه دریانوردی 
وبندری  دریایی  معاونت  جهانی 
حفاظت  مدیرکلی  رجایی،  بندرشهید 
وایمنی دریایی سازمان بنادر ودریانوردی 
استان  دریانوردی  بنادرو  مدیرکل  و 
هرمزگان، را برعهده گرفت. صفایی پس 
از سال ها فعالیت و  حضور موثر در بخش 
بندری، به عنوان مدیرعامل و عضو هیات 
وارد  ایران   نفتکش  ملی  شرکت  مدیره 

بخش کشتیرانی شد.
از  بیش  دارای  همچنین  وی 
علمی  مراجع  در  متعدد  علمی  ۲۶مقاله 
معتبر داخلی و خارجی ، تالیف چندین 
کتب و عضویت در انجمن ها، کمیته ها و 

اتحادیه های تخصصی دریایی است.

رییس سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری کشور:

سالانه به اندازه یک سد امیرکبیر فرسایش خاک داریم

کاهش بیش از ۱.۵ متری تراز دریای خزر طی ۲۶ سال اخیر

رییس سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری کشور 
ضمن اشاره به اینکه کشور در بحران جدی فرسایش 
از ۱۵.۴ تن در  آبی است،  گفت: سالانه بیش  بادی و 
هکتار فرسایش آبی در کشور اتفاق می افتد که با حجم 
سد امیرکبیر برابری می کند. بدین معنا که سالانه به 
می شود.  سدها  وارد  رسوب  امیرکبیر  سد  یک  اندازه 
با  پایش مخاطرات منابع طبیعی می تواند  ایجاد مرکز 
تاثیر  گیاهی  پوشش  و  خاک  آب،  عامل  سه  مدیریت 

شگرفی بر مدیریت منابع طبیعی کشور داشته باشد.
مسعود منصور در مراسم افتتاح مرکز مانیتورینگ 
سازمان  در  که  طبیعی  منابع  مخاطرات  هشدار  و 
بر  تاکید  با  شد،  برگزار  آبخیزداری  و  مراتع  جنگل ها، 
چالش های متعددی که گریبانگیر محیط زیست است 
خاطرنشان کرد: تهدیدات زیادی متوجه منابع طبیعی 
آفات،  حریق،  اقلیم،  تغییر  مانند  چالش هایی  است. 
فرسایش آبی و فرسایش بادی از اصلی ترین مشکلات 

ما هستند.
وی ادامه داد: میزان فرسایش آبی ما سالانه بیش 
این چالشی است که متوجه  و  از ۱۵.۴ تن در هکتار 
سیلاب  رسوب  همچنین  ماست  کشور  غنی  خاک 
سدها  مخازن  شدن  پر  سبب  که  مشکلی  به عنوان 
می شود، قابل چشم پوشی نیست. عملیات آبخیزداری 
می تواند با مهار ۹ تن در هکتار از این آسیب ، کمک 
شایانی به جلوگیری از فرسایش آبی و خاکی کند. لذا 
با  پایش مخاطرات منابع طبیعی می تواند  ایجاد مرکز 
تاثیر  گیاهی  پوشش  و  خاک  آب،  عامل  سه  مدیریت 

شگرفی بر مدیریت منابع طبیعی کشور داشته باشد.
منصور همچنین با اشاره به واحدهای زیرمجموعه 
سازمان جنگل ها خاطرنشان کرد: ما ۳۳ اداره و ۴۲۰ 
این  البته  داریم  خود  زیرمجموعه  شهرستانی  واحد 
زیرشاخه ها در شهرستان ها  با نام اداره منابع طبیعی و 

آبخیزداری شناخته می شود.
مطالعات  و  مهندسی  دفتر  مدیرکل  بیانی،  رضا 
به  اشاره  با  برنامه  این  ادامه  در  جنگل ها  سازمان 
سازمان  همکاری  با  گذشته  سال های  در  که  اقداماتی 
پدافند غیر عامل انجام شده است، گفت: در دهه ۹۰ دو 
یا سه تفاهمنامه با سازمان پدافند غیر عامل امضا شد. 
تا آن زمان بیشتر کارها به صورت آنالوگ انجام می شد 
توسط  دورنمایی  تفاهمنامه  این  امضای  از  پس  اما 
سازمان پدافند غیرعامل برای ایجاد سیستم ژئوپورتال 
به وجود آمد تا مخاطراتی مانند سیل و زمین لرزه را بر 
اساس لایه های اطلاعاتی که در سازمان جنگل ها وجود 

داشت،رصد کنیم.
وی افزود: اجرای این طرح سبب شد ما در سال 
۹۵ حدود ۱۰۰ لایه ملی را در ژئوپورتال خود بارگذاری 
و به صورت ژئودیتابیس ذخیره کنیم. ما اولین سازمانی 

با همکاری سازمان  را  اقدام  این  توانسته ایم  بودیم که 
پدافند غیرعامل انجام دهیم.

سازمان  مطالعات  و  مهندسی  دفتر  مدیرکل 
گفت:  کشور  ژنی  خزانه  اهمیت  بر  تاکید  با  جنگل ها 
پنج لایه رویشی به همراه ۸۰۰۰ گونه گیاهی در کشور 
ما وجود دارد.تک تک این گونه ها بخشی از بانک ژنی 
ما هستند که در کشورها و حتی غاره های دیگر نظیر 
خزانه  این  از  حفاظت  راستای  در  ندارند.  وجود  اروپا 
و  است  تاسیس شده  آمل  در شهر  ما  بذر  مرکز  ژنی، 
و  انجیلی  خرمندی،  مانند  گیاهانی  ژنوم  توانسته ایم 

سرخدار را ذخیره کنیم.
بیانی ادامه داد: این طرح برای ۱۹۲ نهالستان در 
یک عرض و طول جغرافیایی منحصر به فرد انجام شد 
و سعی کردیم که خزانه ژنی هر نهالستان با توجه به 
ویژگی های به خصوص همان منطقه تهیه شود و بتوانیم 

معرض  در  گونه های  این  برای  خطر  ایجاد  صورت  در 
این  برای توسعه  البته  بازتولید کنیم  را  انقراض، آن ها 
نهادهای  معنوی  و  فیزیکی  حمایت های  نیازمند  طرح 

مسئول هستیم.
فناوری اطلاعات  مژگان احسانی، سرپرست دفتر 
سازمان جنگل ها نیز در بخش دیگری از این برنامه با 
اشاره به پیشرفت های قابل توجهی که در سامانه های 
نرم  زمینه  در  ما  گفت:  است،  گرفته  هوشمند صورت 
و  داشته   خوبی  توسعه  تخصصی  سامانه های  و  افزار 
توانسته ایم سامانه هایی با هدف تسهیل در خدمت رسانی 
به ارباب رجوع طراحی کنیم. ایجاد سامانه هایی مانند 
سامانه جامع پاسخگویی به استعلامات )که به صورت 
یکپارچه در کل کشور فعالیت می کند(، سامانه جامع 
اتوماسیون  سامانه  خصوص  به  و  اراضی  و  حدنگاری 
طرح  ترین  مهم  از  است  اندازی  راه  حال  در  که  ملی 
رسیدن  بلوغ  به  البته  کرده ایم  اجرا  که  هستند  هایی 
بتواند  که  است  قدرتمندی  منابع  نیازمند  این طرح ها 
حملات  نظیر  متعدد  خطرات  برابر  در  ما  داده های  از 
از  ما  بیشتر سامانه های مهم  سایبری محافظت کند. 
بستر اینترنت به »بستر امن وی پی ان« منتقل شده 
است و سیمکارت ای پی ان در اختیار افراد مورد نظر 
همچنان  ما  زیرساخت های  البته  است  گرفته  قرار  ما 

نیازمند سخت افزار قدرتمندتری است.
وی موضوع پدافند غیرعامل را موضوعی غیرقابل 
پدافند  با  رابطه  در  داد:  ادامه  و  خواند  پوشی  چشم 
سه  است،  برخوردار  بالایی  اهمیت  از  که  غیرعامل 
موضوع مطرح است؛ مورد اول استانداردسازی است که 
امری پسیو محسوب می شود. مورد دوم بحث تجهیزات 
آخر   مورد  و  است  اکتیو  موضوعی  عنوان  به  امنیتی 
ارتباطات سازمان از جمله دوربین ها و لینک ها است که 

تجهیز آن ها هزینه های هنگفتی دربر دارد.

مدیر کل مرکز علوم جوی و اقیانوسی سازمان هواشناسی کشور با اشاره به 
کاهش بارندگی در حوضه دریای خزر، از کاهش ۱.۵ متری تراز آب این دریاچه 

طی ۲۶ سال اخیر خبر داد.
بهزاد لایقی ضمن اشاره به کاهش پنج سانتی متری تراز آب دریای خزر 
نسبت به سال گذشته اظهار کرد: داده های ایستگاه های پایش دریای خزر از 

سال ۱۳۷۴ تاکنون روندی کاهشی در تراز آب دریای خزر را نشان می دهد.  
سالانه حدود شش  متوسط  به طور  تاکنون  سال ۷۴  از  داد:  ادامه  وی 
سانتی متر از تراز آب دریای خزر کاهش پیدا کرده یعنی طی ۲۶ سال اخیر تراز 

آب دریای خزر ۱.۵ متر کاهش پیدا کرده که رقم قابل توجهی است.
لایقی مهم ترین عامل کاهش تراز آب این دریاچه را کاهش بارندگی در 
حوضه آبریز دریای خزر و کم شدن دِبی رودخانه های این حوضه به ویژه رودخانه 
ولگا - که بیش از ۸۵ درصد آب دریای خزر را تامین می کند- عنوان کرد و 
گفت: شدت تابش خورشید بر دریای خزر و تبخیز آب در نتیجه کاهش ابرناکی 

و بارندگی افزایش می یابد و موجب کاهش هرساله تراز این دریاچه می شود.
وی ادامه داد: حجم آبی که سالانه در این دریاچه از دست می رود، کم 
نیست بنابراین به نظر نمی رسد که راهکارهای مصنوعی و انسانی مانند طرح های 
انتقال آب یا کاهش مصرف آب رودخانه های حوضه آبریز دریای خزر بتواند 
مشکلات را برطرف و کمبود آب را جبران کند و تنها بارش است که می تواند 

این شرایط را تغییر دهد.
از  بارندگی  در منظقه دریای خزر  لایقی خاطرنشان کرد: علل کاهش 

جهات مختلفی قابل بررسی است اما نباید فراموش کنیم که از طرفی به تغییر 
اقلیم که ناشی از فعالیت های بشری است نیز ارتباط دارد. افزایش گازهای 
گلخانه ای در جو به علت فعالیت های انسانی موجب ایجاد تغییراتی در الگوی 
بارش ها، آب و هوا و گرم شدن کره زمین شده است بنابراین کاهش انتشار این 
گازها شاید به طور ضمنی کمکی در این زمینه کند. با این حال یافتن راهکاری 
مناسب برای وضعیت تراز دریای خزر نیازمند همکاری،  همفکری و تعامل بین 

تمام کشورهای ساحلی دریای خزر است.
در  کشور  هواشناسی  سازمان  اقیانوسی  و  جوی  علوم  مرکز  کل  مدیر 
بخش دیگری از صحبت های خود با اشاره به بیست و پنجمین نشست کمیته 
هماهنگی آب و هواشناسی دریای خزر )Caspcom( که به میزبانی کشور 
روسیه به صورت مجازی برگزار شد، درباره مباحث مهمی که در این نشست 
مطرح شد، توضیح داد: یکی از موضوعاتی که در این نشست مورد بررسی 
قرار گرفت اقدامات ملی کشورهای حاشیه دریای خزر در زمینه توسعه شبکه 
مشترک پایش پارامترهای آب و هواشناسی و پیش بینی وضعیت تراز آب دریای 
خزر و سایر پارامترها همچنین خدمات هواشناسی دریایی برای کاربران این 

حوضه بود و کشورها گزارش های خود را در این زمینه ارائه کردند.
وی ادامه داد: در این نشست تمام اعضا قریب به اتفاق اعلام کردند که 
تراز آب دریای خزر رو به کاهش است این در حالیست که اثرات کاهش تراز 
آب دریای خزر در بخش جنوبی کمتر است چراکه شیب ساحل دریای خزر 
در بخش جنوبی آن بیشتر است اما در بخش های شمالی کم است و در نتیجه 

مواجه  با خطر خشک شدگی  را  این منطقه  تراز آب، سواحل  اثرات کاهش 
می کند. لایقی افزود: اثرات ناشی از تغییر اقلیم بر دریای خزر، کاهش بارش ها 
در حوضه آبریز رودخانه ولگا و سایر رودخانه های تامین کننده آب دریای خزر 
از دیگر مباحثی بود که در نشست کمیته هماهنگی آب و هواشناسی دریای 
 ،Caspcom خزر مطرح شد همچنین در زمینه عملیاتی کردن موافقت نامه
مقررات داخلی این کمیته به تصویب رسید و طبق روال سال های گذشته 
داده های مربوط به تراز آب دریای خزر و روان آب رودخانه هایی که وارد دریای 
خزر می شوند، تبادل و برنامه هایی برای توسعه ایستگاه های پایش در دریای 

خزر و ارتقای کیفیت آن ها طی سال های آتی ارائه شد.
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روزنامه صبح ایران

موافقت رئیسی با اختصاص سهام عدالت به جاماندگان
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس خبر داد؛

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی بابیان اینکه برنامه اول نخست 
این وزارتخانه تکمیل سامانه هاست، گفت: تا زمانی که بانک اطلاعاتی 
اقتصادی تکمیل نشود، نمی توانیم امکان فرآیند حذف و اضافه یارانه  را 
انجام دهیم. حجت الله عبدالملکی در حاشیه مراسم سازمان بهزیستی 
با اشاره به آخرین وضعیت حذف یارانه افراد ثروتمند اظهار داشت: در 
دولت قبل فرآیند راه اندازی سامانه ها شروع شد اما این فرآیند کامل 
نیست. وی افزود: اطلاعات برخی خانواده ها قدیمی است و به سال 
۱۳۹۸ بازمی گردد. وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ادامه داد: همین 
امر باعث شد تعدادی از افرادی که یارانه آن ها قطع شده بود، شکایت 

کنند و این شکایت ها به دیوان عدالت اداری کشور برسد.

مدیرکل دفتر خدمات تخصصی سازمان بیمه سلامت 
و  خاص  بیماران  درمان  هزینه های  پوشش  چگونگی 
مبتلایان به سرطان را توضیح داد. حنان حاج محمودی با 
اشاره به اینکه بیمه سلامت بالغ بر ۷۰ هزار بیمار خاص در 
پنج گروه بیماری تالاسمی، دیالیزی )همودیالیز و دیالیز 
پوشش  تحت  را  کلیه  پیوند  اس،  ام  هموفیلی،  صفاقی(، 
برابر  مذکور  بیمه شدگان  تخصصی  خدمات  گفت:  دارد، 
عمدتاً  بیماری،  نوع  تفکیک  به  تعیین شده  بسته خدمتی 
 ۱۰ فرانشیز  پرداخت  با  معدودی  موارد  در  یا  )و  رایگان 

درصد( تحت پوشش بیمه قرار دارد. 

۷۰ هزار بیمار خاص 
تحت پوشش بیمه سلامت

حذف و اضافه یارانه ها 
درگرو تكمیل سامانه هاست

رشته بزهكاری 
اطفال داریم اما 
حقوق کودک نه

دولت برنامه ای برای خروج از 
کنوانسیون حقوق کودک ندارد
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وزیر رفاه اجتماعی:

مدیرکل سازمان بیمه سلامت اعلام کرد؛
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